

Title (en)

Chain traction device for rolling or drawing of bars or tubes

Title (de)

Kettenziehmaschine als Antriebsaggregat beim Walzen oder Ziehen von Stangen und Rohren

Title (fr)

Dispositif d'entraînement à chaînes pour le laminage ou le tréfilage de barres ou tuyaux

Publication

EP 1005928 A2 20000607 (DE)

Application

EP 99250416 A 19991129

Priority

DE 19857781 A 19981204

Abstract (en)

Chain traction unit has hydraulic clamping device pistons (13) integrated in a guide rail (12), part of which forms one of the pressure application roller support tracks (9, 10). A chain traction unit has cooperating pulling tool segments which are advanced synchronously on two endless pulling chains and pressed onto the workpiece by rollers rolling on support tracks and supported by hydraulic clamping devices on the support tracks. One of the support tracks (9, 10) forms part of a guide rail (12) in which the hydraulic pistons (13) of the clamping devices are integrated so their active front faces act on the slightly deformable support track (10) at the opposite side to the rollers (8).

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Kettenziehmaschine als Antriebsaggregat beim Walzen oder Ziehen von Stangen und Rohren mit segmentförmigen, an zwei in einer Ebene liegenden Ziehketten synchron vorwärtsbewegten Ziehwerkzeugen, die in einer endlosen Schleife so geführt werden, daß sich jeweils gegenüberliegende Ziehwerkzeuge an das Ziehgut anpressen und dieses über Reibschluß mitnehmen, wobei zur Aufnahme der Anpreßkräfte der Ziehwerkzeuge in dem Bereich, in dem die Werkzeuge mit dem Rohr in Kontakt treten, lasttragende Rollen auf Stützbahnen abrollen, die durch jenseits der Stützbahnen angeordnete hydraulische Spannvorrichtungen abstützbar sind. Dabei ist mindestens eine Stützbahn (9,10) Teil einer Führungsleiste (12), in die die Hydraulikkolben (13) der Spannvorrichtung derart integriert sind, daß ihre wirksamen Stirnseiten auf der den Laufrollen (8) abgewandten Seite gegen die in Grenzen verformbare Stützbahn (10) anstellbar sind. <IMAGE>

IPC 1-7

B21C 1/30

IPC 8 full level

B21C 1/30 (2006.01)

CPC (source: EP)

B21C 1/30 (2013.01)

Citation (applicant)

DE 2448157 A1 19760415 - MANNESMANN AG

Cited by

CN104624681A; CN107639122A; CN112875410A; US7743911B2; WO2005092533A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 1005928 A2 20000607; **EP 1005928 A3 20010704**; DE 19857781 A1 20000608; JP 2000190019 A 20000711

DOCDB simple family (application)

EP 99250416 A 19991129; DE 19857781 A 19981204; JP 34594199 A 19991206